
 

 
 

 

 שלום לכל בית כפר מנחם
 
  

חודשים לפני סוף השנה, התבקשו כל הועדות לדון  מעט על תהליך הכנת התקציב השנתי: כשלושה
(, נסקרו הצרכים ובסופו של 6הכספיים. במשך מספר ישיבות ) ולהציג את תכנון השנה הבאה והצרכים

שתמיד חורג ממסגרת ההכנסות(. הועד דן בסדרי העדיפויות בכדי להתאים ) דבר הורכב תקציב ראשוני
או להביא תקציב עם הגדלת מיסים(. לאחר הדיונים הוצג התקציב לציבור באסיפה ) התקציב להכנסות

 .תיקונים והתקציב הובא להצבעהמשוב לאחריו בוצעו  לשם קבלת
 

 :שני נושאים השנה החלטנו לשים דגש על
 
בישוב, עשיה זו מלווה בהשקעה  : בשנה וחצי האחרונות אנו עדים לעשיה רבה בתרבותתרבות. 1

הנושאים החשובים והמחברים בקהילה  בשעות רבות. פעילות התרבות המשותפת והרב גונית היא אחד
נושא זה אין עוררין. החלטנו שלאור הערך המוסף  רוצים להמשיך ולקדם. דומני שעל וזהו נושא שאנחנו

 הנושא, לפתוח את רכז התרבות למשרה בשכר סימלי.  והפעילות הרבה, ולאור הזמן שדורש
חשוב שהאדם יהיה אדם המעורה בקהילה, מוכן לתרום  קשה להגדיר בדיוק את היקף המשרה אך

ברוטו( על תפקידו. בבחינת הניסיון לאורך השנים ולאחר שניסינו  ₪ 3000) מזמנו ולקבל תגמול מסויים
תרבות בהתנדבות, אין מנוס מתגמול למשרה זו בכדי להחזיק בה אדם קבוע  מספר פעמים לגייס רכז

 .לאורך זמן. התקצוב למשרה זו הגיע מקיצוץ במספר סעיפים שמרכז התרבות
 
רבים במהלך הקיץ, קמה ועדת ביטחון שהביאה מספר המלצות מקרי הפריצות ה : לאוריטחוןב .2

  .בישוב. דנו כיצד להגביר הביטחון מחד ולא להעלות מיסים בצורה חדה מאידך לשיפור הביטחון
 

מלווה בתוספת שכר. עמדה  . הדבר50%בתקציב השוטף, החלטנו להגדיל את משרת רכז הביטחון ל 
כלשהו. בסופו של דבר הוחלט לקצץ  ם בכדי לממן זאת או לקצץ בסעיףבפנינו הברירה להעלות מיסי

מערכות מים, נטיעות ושתילות( ולא להעלות  בתקציב ההשקעות בגינון )אמצעי ריסוס והדברה, תיקון
בנטיעת/החלפת עצים או שתילה תפגע בצורה  , ההשקעה2017מיסים. המשמעות היא שבשנת 

יופנה לתחזוק המצב הקיים. החלטנו לקיים דיון  ב כמעט כולומשמעותית או במילים אחרות, התקצי
היא פגיעה משמעותית באיכות החיים )בישוב כמו שלנו,  במהלך השנה ונראה האם משמעות ההחלטה

מאיכות החיים(. אם כן , נביא לאישור הציבור הצעה להעלאת  הצמחיה והשטחים הירוקים הם חלק
 .בגינון מיסים בכדי להגדיל ההשקעה

 
במצלמות ואמצעים פיסיים  אש"ח מתקציב הפיתוח השנתי להשקעה 40במקביל, אישרנו הקצאת  

 .אחרים בכדי להגביר ההרתעה והביטחון
 

 : יש צורך בשמירה מקצועית בישוב. שמירה מקצועית הוכחה בישובים רבים כמפחיתתבשכר שמירה

245  
377

1

7

6

2 

 2017 פברואר  ז"תשעה  אדר
 

]הקלד ציטוט מהמסמך או סיכום של נקודה מעניינת. 

באפשרותך למקם את תיבת הטקסט בכל מקום במסמך. 

השתמש בכרטיסיה כלי תיבת טקסט כדי לשנות את 

 העיצוב של תיבת הטקסט ציטוט.[



מכיוןן  ...אש"ח בשנה לשמירה לילה בלבד 250 – 220: פשיעה. שמירה כזו ע"י סייר עולה כסף רב
חוק השמירה ליואב  שסכום שכזה אינו יכול להיות ממומן מהמיסים הרגילים, החלטנו כי לאחר שיאושר

והפעלת השמירה בשכר. אנו  ע"י משרד הפנים, נביא לאישור הציבור הפעלת החוק לשם גבית הכסף
גביה בכאלה סכומים מסרבני תשלום  נו לעסוק בבעיותוונתמחכים בנושא לאישור החוק שכן אין בכ

 .אפשריים
עבודת מודד ויועץ התנועה, עובד עכשיו מהנדס מטעמנו על הגשת התכניות  : לאחרשער נוסף לישוב
ועדת תמרור והועדה לתכנון ובניה(. ועדת הביטחון של המועצה אישרה השתתפות )  לועדות המועצה

 .(אש"ח בהקמת שער )שקל כנגד שקל 25ך בס של המועצה
 
  

נציג הועד בחינוך )עמרי( ביחד עם פורום החינוך על תכנון התקציב  במקביל לתקציב האגודה, שוקד
הקלנדרית אינה מסונכרנת עם שנת הלימודים כך שבניית התקציב מאתגרת  לשנה הבאה. השנה

ה זאת נעשית לאור הרישום לגני הילדים מחדש בערך באמצע השנה הקלנדרית. הערכ ומחייבת הערכה
 .החברתי ולחינוך

 
ע"י מתנדבים רבים בועדות שונות  באופן כללי אומר כי נעשית עבודה רבה בתחומים השונים בישוב

בפעילות בישוב. ככל שתגבר המעורבות, כולנו  ופעילויות שונות. נשמח לראות ציבור רחב יותר מעורב
 .נרויח יותר

 
  

 
 ,ובהצלחה לכולנו בכבוד רב

 
 דרור, בשם הועד

 
 

 

 
 תושבים. 78הצביעו 

 תושבים. 69תמכו בתקציב 
תושבים. 9התנגדו לתקציב 

  



 

 אנחנו כבר בעיצומה של שנת הלימודים תשע"ז,

 ילדים ונוער! 350מערכת החינוך בכפר מנחם ממשיכה לגדול ולצמוח ולהיות בית למעל ל 

 .גני משרד החינוך 3פעוטונים ו  4 גנים:  7 בגיל הרך ישנם

 .)מסגרת לכל שכבת גיל(ד'' –מסגרות לשכבות א'  4בחינוך החברתי קיימות 

 .ב"י –מועדון הנעורים נותן מענה לשכבות ז' 

 "ב.י –לשכבות ד'  שמפעילה קן לתפארתתנועת השומר הצעיר 

 

 כידוע לכם, מערכת החינוך מנוהלת על ידי האגודה )בעזרתן הרבה של מנהלות המסגרות עדה ורעות

 די ועד האגודה.( ומבוקרות תפעולית ותקציבית על יוהצוותים היקרים

מושקעים מאמצים רבים מחד לשמור על מסגרת תקציבית מאוזנת  ,למרות שחינוך וכסף לא הולכים יחד

 .ומאידך לשמור על מסגרת חינוכית איכותית, במחירים שפויים

 אושר לאחרונה בקלפי האגודה, נשתף אתכם בקצרה באתגרים שעמדו בפנינו: 2017תקציב 

  בעוד תקציב חשבונאי מוצג על  אוגוסט( –)ספטמבר  בסיס שנת לימודיםתקציב החינוך נבנה על

 דצמבר(. –)ינואר  בסיס שנה קלנדרית

  מערכת הגיל הרך קטנה בעוד החינוך החברתי גדל –ממוצע הגילאים עולה בהדרגה. 

 .)'הגדלת מערכת החינוך החברתי ומתן מענה לשכבות גיל נוספות )ה'+ו 

 עקבות שינויים בשכבות הגילאיםצורך תמידי בהתאמת מבנים ב. 

 התאמת מודל הפעלת מועדון הנעורים שיתאים למספר ילדים גדל בעקביות. 

 שימור וטיוב צוותי החינוך . 

 .שיפור תנאי ההעסקה של עובדי המערכת 

 ( בעיקר חוסר ידיעה מה יהיה מספר הילדים שירשמו בפועל ניהול תקציב בתנאי אי ודאות

 .בשכבת הפעוטונים(

 

הוגש לא מזמן ואנו גאים לבשר שלמרות האילוצים הקיימים  2016הדוח השנתי של האגודה לשנת 

 החינוך מתנהל באיזון תקציבי .

 בהזדמנות זו, תודה ענקית לעדה ניב )מנהלת הגיל הרך( ולרעות רוקח )מנהלת החינוך החברתי(

 .ושגם "עומדות על המשמר" בהיבט התקציבי וגם ודואגות לחינוך ילדינ

 

 עמרי ברזילי                                                                                                               

  



                                                                                                                                    

  

 

 ,שלום רב

 

. להלן עדכונים על המצב בו אנו נמצאים נכון 383 אנו ממשיכים בפועלנו, למען קידום הטיפול בכביש

      : 2017פברואר ל

 ת משרד התחבורה לשנות את התכנון המקורי מצומת "הוחלט ע"י מנכלי צומת הכניסה לתחנת הרכבת :

T החלטה זו התקבלה בעקבות הפניות הרבות או רמזור למעגל תנועה  ,רגיל בכניסה לתחנת הרכבת.

 ,והפעולות בהן התרענו על מסוכנות הצומת המתוכנן, ובעקבות הממונה על המחוז במשרד התחבורה

 .אשר הציע ביצוע מעגלי תנועה בכניסות ליישובים ובכניסה לתחנת הרכבת החדשה 

לוח זמנים ותוכנית פעולה הינה עדיין ללא ל,  2016 שהתקבלה בחודש ספטמבר החלטה זולצערנו 

 ותתבצע ככל הנראה רק כשלב שני לאחר פתיחתה המתוכננת של התחנה  . ,מסודרת

                                                                                                         

מר  - וסמנכ"ל תיאום ותשתיותמשרד התחבורה משנה למנכ"ל ההגיע לפגישה במועצה,   22/11/16ב 

 הרכבת, ראשתנציגים מפרוייקט אתר בפגישה שנערכה השתתפו נציגי נתיבי ישראל  יעקב בליטשטיין. 

 נציג וועד הפעולה.במועצה  וכן  בעלי תפקידיםהמועצה ,

הקיימים כיום, מצב תאונות  בדגש על מסוכנות הכביש, נפחי התנועהראשת המועצה סקרה את המצב 

הרבים המתבצעים והמתוכננים  קיום אכיפה וחוסר מענה תכנוני אינטגרטיבי לפרויקטיםאי הדרכים, בעיית 

 )מצ"ב מצגת ( ם עד צומת יער חרובית.במקטע הדרך מצומת שערי אברה

 הצורך במענים בטווח המידי והארוך.הוגדרו 

 

 בקטע הדרך הנדון במהלכו נסקרו המוקדים הבעייתיים, כניסות לישובים ולפרויקטים השונים. סיור  בוצע

 :בסיום הפגישה היומר בליטשטיין  של  עיקרי התייחסות

  שים נוספים בארץ הדורשים מענה בטיחותי.המצטרפת לכבי  383מכיר בבעייתיות בכביש 

  מתכוון להשתתף בעצמו בוועדת מוקדי סיכון הקרובה כדי לבדוק אפשרות -מענה בטווח הקצר 

 לשיפור המצב באמצעות מענים במסגרת הקריטריונים לטיפול, כגון ביצוע כיכרות בכניסות

 לקוות לטיפול מערכתי במידי. אין 2023יחד עם זאת, מכיוון שתכנית החומש נקבעה עד  לישובים.

  מצר על חוסר האינטגרטיביות בתכנון בין הפרויקטים -מענה לטווח הארוך ותכנון אינטגרטיבי 

בקטע  מתכוון לקדם תכנון אינטגרטיבי אשר יתכלל ראיה מערכתית לכלל הפרויקטיםים. השונ

 הנסקר, כולל קידום מענה לטווח ארוך בתוכנית החומש הבאה.

  תחבורתיים  לרשות מקרקעי ישראל בקריאה שהרשות תיקח אחריות לפתרונותמתכנן לפנות

 לפארק תעסוקה יואב וצומת שערי אברהם.

רק לאחרונה התקבלה במועצה  קדי סיכון" מולקביעת " ה בין משרדית התקיימה וועד 21/12/16 ב

רדה פאושר. הפרוגרמה: מ 2.3עד ק"מ  1.3התגובה הבאה בנוגע להחלטת הוועדה "הקטע בין ק"מ 

קשיחה הרחבה ויישור העקומה, הסדרת צומת כפר הרי"ף באופן מינימלי. הפרוייקט נמצא בשלב ראשוני 

 של ייזום הפרוייקט"



 הקטע שהוגדר כולל את העקומה מול המאגר בה אירעו התאונות הקשות . 

בין כלל המוקדים מדיפות  גבוהה, לטיפול בקטע זה בע ביצוע את התכנון וה לשים כדי כעת עלינו לפעול 

 ידי הוועדה לטיפול ברחבי הארץ . - גדרים עלומש

  

לקדם  משרד התחבורה ונתיבי ישראל, פנינו פעמים רבות לגורמים במשטרה במטרהל   לפניותינובנוסף 

 לצערנו גם מסקטור זה לא התקבל מענה מספק . תנועה.הדרשנו התייחסות לצילומי עבירות אכיפה וכן 

אין מנוס מלהמשיך אך אל לנו להרים ידיים  ,תקווה תלעיתים כחסרהנעת  משרדי הממשלה לפעולה נחוות 

 של הגורמים הרלוונטיים במשרד התחבורה ונתיבי ישראל. ולהעלות את הנושא לתודעתםלהפעיל לחץ ו

 בדרכים הבאות : אנו מבקש עזרתכם  

  ',חברח כנסת וכדרה לכתוב פוסטים ותגובות בדף הפייסבוק של שר התחבו -

 מסוכנים בכביש ולהעבירם אלינו . להמשך ולתעד מצבים -

  יים שיכולים לקדם את התהליך שלנו.נשמח לדעת באם יש לכם אנשי קשר משמעות -

 ו .נאנו זקוקים לעזרה בניהול ותפעול שוטף של דף הפייסבוק של -

 

 רכהבב               

 ועד הפעולה, בשם צביקה שחורי

 383די לתאונות         

 

 
 מ"מ גשם. 144.9בדצמבר ירדו 

 מ"מ גשם. 45בינואר ירדו 
 



 

 ( היה מוצלח מאד ומזג האוויר היה לטובתנו3הארוע )רוכבים עם יפתח 

 11יום הולדתו של יפתח שהיה אמור לחגוג  ציינו יחד את

כך אנחנו מודים המון לתומר, סיגל, אסף, זהר, יזהר,  רבים מהחברים בכפר מנחם נרתמו לעזור ועל

  ורדית, ליאור, אפרת, קובי ורווית

 "4נפגש בשנה הבאה ב "רוכבים עם יפתח 

 מור ודני

 

   

   

  



 גבע א'
 מדריכים. 4ילדים ולהם  42בגבע א' 

 . 16.00(עד 12.45-13.30החזרה מבית הספר ) הפעילות )כולל ארוחת צהרים( מתקיימת בשעות
ונוגה סוברן סיפרו על הפעילות בעזרת המדריכה  , יעל סקלרשחר מנשה, גוני אבירם, אביתר לפידות

 ם:וזהו תיאור עינב אמזלג.
 פיזית ומילולית –, שאסור שתהיה אלימות עשינו תעודות זהות של גבע וקבענו לעצמנו חוקי התנהגות

 ואנו משתדלים לשמור עליהם.
 של התארגנות וקביעת  סדר יום. בתחילת כל יום יש לנו מפגש

עושים ואנו   , טו בשבט, חורף, ראש השנה, יום המשפחה ועודלנושא אחר למשלכל חודש מוקדש 
 .פעולות יצירה קשורות לנושא. למשל, על יום המשפחה עשינו מוביל עם חרוזים

 פעם בחודש אנו חוגגים ימי הולדת לילדי החודש.
 פעם בחודש ילדי כתה ד' מעבירים לנו פעולות.

 הצגות והפנינג. -גבע ג' מארגנים לכל ילדי גבע  אנחנו משתתפים בפעולות שילדי 
אנחנו יוצאים לחצר  –הכתה חצר חול גדולה  דיל בכתה של גבע  א' יש חדר ג'מבורי וחדר דרמה וע

 החול ובונים בחול.
 ובניית מכוניות ומגנטים. , דפי אוריגמייש לנו סדנה ובה משחקי חשיבה, משחקי רצפה

בה ואנחנו משחקים הרבה בחוץ, הרבה כדור רגל ופעילויות בחוץ. המדריכים מארגנים לנו  משחקי חשי
 ויש לנו גם בית עץ שבו משחקים.

 טיפול בבעלי חיים. אפעילות מרכזית של ילדי כתות א' הי
 בכתה מגוון בעלי חיים:

 .שוגי, עוגי, קוקומאן –עכברי פנדה  3
 .סאנדי וגארי, צאנקי ומנקי –אוגרים סיבריים  4
 שמנדוז הוא ענק וישן מקופל. – .שמנדוז, מימי ולילה –אוגרים סוריים  3

 המדריכים מאכילים אותם. ם.כברים חמודים מאוד וכיף לשחק איתהאוגרים והע
והיא אוהבת דברים נוצצים, כמו  על הצוואריקי . זה מגרד כששמים את מא מאיקי –קוקטל אחת  )תוכי( 

 של עינב. עגילים, אבל לא את הלאק
פתקים שקבעו  ,כל ילד שם פתק ובו הציע שם ושלפנו ממאגר הפתקים – את השמות בחרנו בהגרלה

 את השמות.
בוטן, וספה וטיטו והם עושים הרבה קאקי ופיפי . אנחנו אוהבים אותם  –כלבים  3למדריכים יש 

 ומשחקיים אתם.
 החצר.פעם בשבוע אנחנו מנקים בתורנות את הכלובים של החיות ואת 

 עם החברים שלנו. נו משחקיםגבע זה  כיף! אנחב

 
  



 אימפריה –גבע ב' 
 שני מדריכים. -ילדים ו 30בגבע ב' 

 . 16.00עד  13.30 -, יומיים בשבוע באים ב16.00עד  12.45 -הילדים באים לגבע מ
 )הזמן כולל  ארוחת צהרים בחדר האוכל(

 רן כהנא ורומי בוימל בלוויית המדריכה מאיה בן אריה תיארו את  הפעילות
 וזה תיאורם:

 והרבה חפש את המטמון. שחקי קופסא, מספורט ומשחקי פעילויותאנו עושים הרבה 
 בחופש רצנו בכל הקיבוץ וערכנו טיולים.

עוטפים הפתעה בעיתונים והחבילה עוברת בין הילדים, תוך כדי נגינה.  –חבילה עוברת  –משחק אהוב 
 כשהמנגינה עוצרת, פותח את החבילה הילד שאצלו נמצאת החבילה.

 ד עם המוזיקה.אנחנו אוהבים לרקו
מי שמחפש שקט, או רוצה לקרוא ספר הולך  -יש לנו פינת יצירה, פינת דרמה, חדר ג'מבורי וחדר שקט  

 לשם.
 .שיחהל מפגש  ימיםילפחות פעם בשבוע אנו  מק

לבת ולבן. העיטור ניתן על התנהגות   "מצטיין השבוע"את התואר  ומעניקים ועוגיות אופים חלות 'ביום ה
 טובה, הקשבה  ועזרה לחברים )המדריכים  קובעים(.

כל חודש עורכים יום הולדת לילדי החודש והמדריכים מכינים עוגה. עשינו למאיה חגיגת יום הולדת הכנו 
 הייתה יופי של הפתעה. –עוגות, כדורי שוקולד ובלונים 

 
מחנות של בנים ושל בנות. הבנים התחילו ויש בת  אחת במחנה הבנים  , ביוזמתנו,בחודש האחרון הקמנו

 ובן אחד במחנה  הבנות.
למחנות אספנו  דברים שלא משתמשים בהם והם משמשים  אותנו. אנחנו הולכים לטיולים ואוספים עוד 

 ציוד )המחנות באזור המגדל וגן דקל(.
 טיח )לא גדל(ומלון.על יד מחנה הבנים שתלנו גינה ובה חסה, צנון, גזר, אב

 חפשו  את המטמון –נוסף לכל זה ילדי כתה ד' עורכים לנו פעילויות 
 בתכנית:

 אנחנו רוצים לראות את השלוליות ולהיכנס  אליהן. –טיול  שלוליות 
 בית קפה, אליו נזמין את ההורים. אנחנו  נאפה עוגיות, נכין משקה ונארח את ההורים.

 
 מאוד מעניין ועשיר בגבע ב'.

 

 
  



 גבע ג'
 מדריכות. 2 -ילדים ו 27בשכבת ג' יש 

 . 16.00עד  13.00-13.30הילדים נמצאים בגבע בשעות 
 בכתה ג' יש לילדים יותר עצמאות, חופש ואחריות.
, שבו כל שבוע צמד ילדים מכין פעילות. "מדריך  צעיר"כנרת אמויאל  ממדריכות גבע ג' סיפרה על מיזם 

הם מתחלקים ביניהם לזוגות ומתכננים את הפעילות ואז מראים לנו אותה ואנו דואגים לציוד  ולתנאים  
 עילות.מכוונים, בגדול הם מכינים  את הפהדרושים ואם  יש צורך  קצת 

בתחומים החברתי –ות כשמגיעה הפעילות הם מחלקים את השכבה לקבוצות ומעצבים פעולות מגוונ
 והספורטיבי. צמד אחד יישם לקבוצה שלנו משחק וחוקים מהארי פוטר והכדור.

הילדים מאוד משתפים פעולה ומאוד  נהנים. הצמד המפעיל מרגיש את  האחריות ונהנה מהביצוע. 
ש בסוף כל פעילות אנחנו )המדריכות( מסכמות  את הפעילות וחוזקותיה ותולות אותה בגבע. זה משמ

 חניך. –אותנו גם כשאנחנו משוחחים על קשיים בקבוצה, כהדגמה לקושי מדריך 
 
 
 

 :אלון קוזניץ ובן עמיר )גבע ג'( תיארו את הפעילויות
 

 פעילויות  .הפעילות את מתכננים אנחנו פעילות לנו יעשו וליאת שכינרת שבמקום ראשון ביום בגבע

 ואייל רונה, ספורטיבי אירוע פיגבעימבאול וליאן היאלי, ועדי מיכל של כרותה משחק: לדוגמה ננושתכ

 חיים 3 אחד לכל ויש  חיים לו יורד לשנפס ומי מחנים ועשו ועוד מקלות שלוש במשחק

  .המשימה הייתה ושמה זומבלינגס של בית לחפש צרכים ינויה הזומבלינגס בית את במצא ותמרה תלם

 ואורי  הוד

   .טןק שהיה הזהב כדור את חיפשו וחלק בגלגל ולשים  הכדור את לחטוף שצריך רפוט ריאמה רעיון

 בימי לעשות רוצים שאנחנו מה נניםמתכ אנחנו חודש בתחילת ואז ילדים פחות יש ושני שלישי בימי

  נרף רוביפעילות עם : לדוגמה ושני שלישי

 ...ועוד עוגות עוגיות שינוע קפה  ובבית להורים קפה בית עשו גבע ואז המשפחה יום את היה וגם

 !!!רוצים שאנחנו מה כל את עושים ואנחנו  חופשיות פעילויות פעמים הרבה לנו יש וגם

  .הצגות גם ולפעמים חלות עושים אנחנו חמישי בימי

 גבע כלמ עמיר בןו אלון קוזניץו כתב                                                           

  



 ד' חץ 
 ילדים ומדריכות אותם רעות זריהן וסאני ורסנו. 31בחץ 

חינוך חברתי קהילתי לילדי שכבת ד' נפתחה השנה לראשונה לאחר תקופה ארוכה ללא  –מסגרת חץ 
מענה לגיל זה. קבוצת הילדים והוריהם נמצאים בגבע מכיתה א', קבוצה גדולה, שמחה ואיכותית. 

פתיחת המסגרת היא סנונית ראשונה למטרה של מערכת החינוך החברתי להמשיך את הרצף החינוכי 
 נחם.בכפר מ 18עד  0

הילדים פוגשים את סאני ורסנו ורעות זריהן המדריכות שלושה ימים בשבוע עם סיום בית ספר ועוד פעם 
 אחר הצהריים יוצאים לבילוי או מקיימים פעילות בבית הילדים.

 בשכבה זו עיקר העבודה היא על טיפוח הבית, גיבוש הילדים לקבוצה, והובלת פעילות חברת הילדים.
 הילדים מספרים:

שחץ זה לא כמו גבע, זה משהו מיוחד, כל שבועיים יוצאים לפעילות כייפית וגם בכלל  תארמ אלון אליעז
ביומיום גם כייף, יש פעילות כייפית, כמו לדוגמא שאנחנו חונכים את ילדי גבע א', אנחנו מכינים להם 

מוסיף, שבחץ  רניטאורי גפעילות ומעבירים להם בקבוצות קטנות, אנחנו נותנים להם דוגמא אישית. 
אפשר להיות הרבה עם חברים, אתה יכול לתאם איתם מתי לבוא ולהפגש גם אחרי הצהריים. יש הרבה 

 פעילויות כייפיות שרעות וסאני מכינות לנו. 
מספר שכל פעם שעולים מבית הספר לחץ, אנחנו יושבים ביחד בחדר האוכל, יש לנו הרבה  ז'קוטולירוי 

שחזר לאחרונה משליחות בארצות הברית שמח  נועם אולסוונגוסומכים עלינו. עצמאות, אנחנו גדולים 
לחזור ולהצטרף לחבריו מילדות, נועם מתאר את השער מעץ שבנו הבנים מהקבוצה, שהם אוהבים 

, עבורו זו השנה הראשונה בחינוך אלון עזריאללשחק בו כדורגל ושיש גם סל שהם נהנים ממנו. 
כרמל כי יש זמן להיות גם עם חברים וגם בבית כי זה לא כל השבוע. החברתי והוא שמח להצטרף 

 נהנה מאוד להיות בחץ בעיקר הוא אוהב לשחק עם החברים. שגיא
מספרות שיהיו שמחות שיהיה חץ גם בשנה הבאה שיהיו  ורעות אלסוונג , יהלי אלונישי צוקהבנות, 

לדים מכינים פעילויות, לדוגמא הבנים הכינו בכיתה ה'. ושהכי הכי הן אוהבות שיש פעילויות. אפילו הי
 וספר שיאי חץ והציגו לכולם.  2016סיכום שנה של 

 
שותפים כמגבשים, מיוחדים ומהנים, לפניכם תמונות מנסיעה כל הילדים מציינים את היציאות לבילויים מ

 להחלקרח בחולון:

 

 

 

 

 

 



  

 מנהל הכולבו המקומי.עומר ברוידא נפגשתי לשיחה עם 
 עומר תיאר היבטים שונים של עבודת הכולבו.

 אני מביאה את דבריו:
 הכולבו חידש את פניו.

 החידושים: עומר מונה את
שקודם לא ראו חשפנו מוצרים  –מדפים הקיימים בצורה  חדשה הכנסנו מדפים חדשים וסידרנו את ה

במקביל, הורדנו מוצרים שלא נקנו הרבה ותפשו מקום על המדף, והוספנו מוצרים  ,אותם לעין הציבור
חדשים. שינינו את הקופות, הכנסנו מקרר  לירקות והחלפנו את  מדפי הירקות. בתכנון, אנו מקווים 

ספר יחסית גדול של במקום מ ,לרכוש מקפיא אחד גדול יחסית, בו ירוכזו כל המוצרים הקפואים
 מקררים.

 מחירי הכולבו:
 ספרהלקוחות שלהם גדול בהרבה ממ ספרות בסופרים הגדולים, מכיוון שמאנחנו לא יכולים להתחר

 מחיר המוצרים שלהם נמוך משלנו. ,לכן כוח הקניה שלהם גדול וכתוצאה מכך ,הלקוחות בכלבו
 ירים ההגונים ביותר שאנו יכולים.למרות זאת אנחנו נותנים את השרות , טיב המוצרים והמח

מחיר מוצרי היסוד נקבע ע"י המדינה, את מחיר יתר המוצרים אני קובע בעזרת נוסחה הקובעת את 
 אחוזי הרווח הנלקחים  על כל קטגוריה. 

 שכר עבודה, ארנונה, אחזקות, השקעות )לא משלם שכר דירה(. –הכולבו מכסה את כל ההוצאות שלו 
 ו והקבוץ:היחסים בין הכולב

 הכולבו שייך לקבוץ ועובדיו  )כולל אני( שכירים של הקבוץ. הכולבו הוא ענף של הקהילה הקיבוצית.
 בענייני השקעות בכולבו אני פונה לשולה ושולה אופיר )מנהלת הקהילה( מכריעה.

 אנחנו זוכים לשיתוף פעולה ותמיכה בבקשותינו מצד הנהלת הקהילה.
 בגלל ההתארגנות לשינוי שיטת המיסוי של הקיבוצים. כרגע תכנית ההשקעות נעצרה

 צוות העובדים:
עינת, עדי ועפרה במשרה מלאה, מיכל ויואנה בחצי משרה. כמו כן אנו נעזרים במספר אנשים 

 שמתגברים אותנו. )כמו עפרה לוי, תמוז, רון קפלן וירדן (
שהם נהנים בעבודתם, מרוצים מהחידושים, מהניהול ומהאווירה הטובה וגיבוש  ,עובדי הכולבו מציינים

 כי הוא נהנה בעבודה. ,הצוות. עומר גם הוא מציין
 לקוחות הכולבו:

חברי הקבוץ, תושבי הישוב האחרים )תושבי ההרחבה ומשכירי דירות(,תלמידי צפית, בעלי עסקים  
 מנים.בקיבוץ ועובדיהם, ילדי הגיל הרך וקונים מזד

 שקיות ניילון:
, גם בכולבו נתחיל להשתמש בפחות  1.3.2017גם בכולבו שלנו נרתמים למען סביבה נקייה. מה 

. יש ₪ 150 –אגורות, נחלק שקיות רב פעמיות לקונים במעל ל  10 -שקיות. כל שקית תחויב בקופה ב
 .₪ 5 -אפשרות לרכוש שקית כזו ב

 
זוכים לתגובות מאוד חיוביות מבאי הכולבו. ניתן לפנות אלינו לסיום, מציין עומר, כי הוא  והצוות 

 בעקר כשמדובר במוצרים בודדים. ,בבקשות ונשתדל  להיענות
, 

 מלקוחות הכולבו תיארו את חווית הקניה שלהם: 3
 הכולבו עבר מתיחת פנים מאוד יפה, התעשר מאוד. מאוד נעים להיפגש עם שרות כזה. –אברהם סלע 

 אין  על הפירות והירקות  שלנו בכולבו, הרבה יותר טריים אני מאוד אוהבת לבוא לכולבו. –לי סקלר 
נראים טוב ותמיד טעימים. אני אוהבת את הצוות מכולם מקבלים יחס חם ואישי. כולם תמיד  מהסופר,

 מוכנים לעזור בהכל.
 הכולבו מאוד נעים, מאוד יפה ועוזרים לך למצוא  דברים.  -שושק'ה סעידי 

 
 לעומר וצוות הכולבו הרבה תודה                                                                                          

 הביאה לדפוס: יהודית אפרתי                                                                                           
 

 
 



   

 

 150 התקיים בגבעת ברנר מפגש מרשים של "נשים עושות שלום". במפגש השתתפו 16.1.2017 -ב
 היו עברית וערבית. בהן דיברו השפות , מכל רחבי הארץ.נשים וגברים, יהודים וערבים

מסר לשלום )ראה בו התקיים המפגש עוטרו בשטיחי רבועים שרקמו נשות התנועה ובהם  קירות האולם
דפנה זהבי שרה את  -על השולחנות נערך כיבוד שהביאו המשתתפים והונחו מילות שיר לשלום  תמונה(.

השיר בעברית ומשתתפת ערביה שרה את השיר בערבית. כן נמכרו חולצות, סיכות וצמידים שעשו חברות 
 התנועה.

יה ממשל  ופוליטיקה, עומדת  במרכז הערב הייתה פעילות שהונחתה ע"י מנחה מומחית לפילוסופ
בראשות גוף משותף של ישראליים ופלשתינאיים. היא נתנה למשתתפים להרגיש איך זה לקום מהכורסא 
ולעשות משהו חשוב לכולם ושיקפה את השאלה מה כל אחד יכול לעשות כדי להזיז משהו? אחר כך 

 ך מוציאים לפועל קבוצות חדשות.התחלקנו לרביעיות בהן דנו איך להעביר את המסר ליותר אנשים ואי
 .אורה דביר, מרים קלין, ניצה גלאור וצביה גרשוביץמכפר מנחם השתתפו 

 

 

  



 

   
 

  

 
 

 אני כל כך רוצה שיונה יקום לתחייה. אני ממש מתפללת שבן אמתי, לבוש אדרת כבשים 

 )לפי המסורת היה תלמידו של אליהו( מצחינה מריח דגים, יחזור להסתובב במקומותינו.

שיתהלך בעיר הגדולה ובערים הקטנות יותר, ובמושבים ובקיבוצים, ובכפרים ובהתנחלויות, ויצעק את 

ויקשיבו לו. כולם. כאן, ושם, רחוק וקרוב, בני עמו ובני  עים יום והעולם נהפך. כך יזעקצעקתו. עוד ארב

 עמים אחרים. יקשיבו, ויפנימו גם את מה שלא נאמר, ויחזרו בתשובה.

יתחילו לשמור על הכדור הזה, ביתם היחיד. יימנעו מצריכה מיותרת ומבזבוז. לא יזהמו. ינקו. את המים 

התרבות מהרעש שוטף המוח של הפרסומות לכל דבר, שמיותר בחיים. את והאוויר והאדמה. את 

 הדתות מכל מה שקנאי.

יכבדו את הטבע, את העצים והצמחים, את החיות הקטנות והגדולות. יפסיקו לאכול אותן, יפסיקו 

 להתאכזר אליהן.

כמו שהיו רוצים שיתייחסו  – לכולם, בלי הבדל דת, ולאום, ומגדר, וצבע  –יתייחסו לאחיהם בני האדם 

אליהם. לא "ואהבת". סתם "והיית סובלני". יפסיקו להיות צודקים כל הזמן, ויתחילו, לאט לאט, להיות 

 חכמים יותר.

 ה ונתיניו.בעצם, לא לחזרתו של יונה אני מתפללת, אלא לאנשים כמו מלך נינוו

 (מדריכה ומורה לתנך) רחי קדוש                                                           

         רות שגיא   :הביאה לדפוס                                                            

 

 

 

 


